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Pöytäkirja SKDLn eduskuntaryhmän työvalio-
kunnan kokouksesta 12.12.1963. Puheenjohta-
jana Eino Tainio, sihteerinä Kerttu Virta-
nen. Läsnä Haapanen, Kiviaho, V.R.Virtanen, 
Pulkkinen, Puhakka, Tiekso, Kilpi, Tainio, 
Niiranen, Kelovesi, R.Virtanen, Laiho, Lind« 
qvist, N-Lunden, Torvi, Stenberg, Gröndahl. 
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Päiväjärjestysasiat 
A) Ydinräjäytysten kieltämislaki. 

P ä ä t ö s : Puhuu Puhakka tai Rapio. 
B) Kunnallisvaalilaki. 

P ä ä t ö s : Ollaan samalla kannalla kuin 
suuressa valiokunnassa. 

C) Rakennuslain muuttaminen. 
P ä ä t ö s : Valiokuntaryhmä neuvottelee 
sosialidemokraattien kanssa menettelystä. 

D) Rattijuoppoussäännösten täydentäminen. 
P ä ä t ö s : N-Lunden puhuu ja esittää pon-
nen siinä tapauksessa, että sosialidemokraa 
tit tekevät hyväksymisehdotuksen. 

E) Moottoriajoneuvon ajoluvan peruuttaminen. 
P ä ä t ö s : Jos Vilponiemi esittää hyväk-
syttäväksi, käyttää Tauriainen puheenvuoron 
ja ollaan puolesta. 

P) Korvauksen suorittaminen liikenneonnettomuuen uhrien 
auttamisesta vahinkoa kärsineille. 

P ä ä t ö s : Hyväksytään. 

2. Ryhmän kokouksen työ.jär.jestyg; 
- Hallituksen vakauttamissuunnitelmat - Kuusinen 
- Markkinoimisrahastao - LMes 

5. Valiokunta-asiat 
A) T a u r i a i n e n: Tieliikennelaki laki- ja talousvalio-

kunnassa. Pienistä liikennevirheistä ei poliisin valtuuksia pi-
täisi lisätä tai laajentaa. Se johtaisi poliisien mielivaltaan. 

P ä ä t ö s: Valiokuntaryhmän kanta hyväk-
syttiin. 

B) P u i k k i n e n: Maataloustuotteiden hintalain muuttami-
sesta sosialidemokraatit olivat kanssamme samaa mieltä, mutta 
eivät tulleet vastalauseeseen. 
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Valtion maan käyttäminen asutus hallituksen hallintaan 
hylättiin. 

Viljavaraston johtokunnan valitseminen. 
P ä ä t ö s: Ei vastalausetta, mutta edus-
kunnassa voidaan äänestää. 

C) T o r V i: Metsäpalkka-asiasta kuultu sosiaaliministeriön 
asiantuntijoita. Huomenna työmarkkinajärjestöjä kuullaan. 

P ä ä t ö s : Tiedotus merkittiin kuulluksi. 
Metsätyöläisten palkkakysymyksessä on paikal-
laan antaa ryhmän kanta julkisuuteen. Sosiaa-
lipoliittisen jaoston palkkajaosto valmiste-
lee. Otetaan esille ensi viikon alussa. 

D) N - L u n d e n: Laki opintokerhoista. Olisimme halunneet 
saada parannuksia, mutta opintokerhoväki on tyytyväinen Karvi-
sen aloitteeseen. Eivät välitä muutoksista. "Puoluekiihoitus"-
sana jäi. Meidän ehdotustamme kiinteästä prosentista ei ole hy-
väksytty. 

T i e k s o oli sitä mieltä, ettei pitäisi tehdäkään eh-
dotusta kiinteästä prosentista. 

K i l p i oli erri kannalla. Piti Kervisen aloitetta vain 
"lain kuorena". En ymmärrä, miksi luovumme ajamasta parannuksia. 

S t e n b e r g toivoi, että valiokuntaryhraän olisi hoi-
dettava korrektimmin omassa keskuudessaan, ettei tapahtuisi sel-
laista kuin tässä asiassa, että Kilven ehdotus jätettiin ilman 
kannatusta. 

Keskusteltiin vielä laajasti. Kilpi pysyi kannallaan, toi-
set valiokunnan jäsenet omalla kannallaan. 

P ä ä t ö s : Vgliokuntaryhmä käsittelee kes-
kuudessaan ja ratkaisee. 

4. Kansaneläkevaltuutettu.ien kokous 
H a a p a n e n : Hallitus esittää 5 fo kynnystä, E.Tuomisen 

kanta 3 Se merkitsisi, että nyt vain 3 fo, mutta maaliskuussa 
toinen 3 Jos 5 olisi nyt, silloin saisi odottaa kauankin 
seuraavaa 5 

^Eläkeläisten indeksin" tutkimus päätettiin toimeenpanna. 
P ä ä t ö s : Selostus merkittiin kuulluksi. 

Vakuudeksi: 
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Pöytäkirja SKDLn eduskuntaryhmän työvalio-
kunnan kokouksesta 13.12.1963 klo 13. Pu-
heenjohtajana Eino Tainio, sihteerinä Tais-
to Johteinen. Läsnä Niiranen, Suosalo, 
(xröndahl, Linna, Tiekso, R.Virtanen, Puhak-
ka, Backlund, Salin, V.J.Rytkönen, Lind-
qvist, Kämäräinen, Haapanen, Rapio, Suon-
pää, Kilpi, Manninen, Koskinen, 
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1. Maataloustuotteiden markkinoimisrahasto 
T a i n i o ilmoitti eilen olleen sosialidemokraattien 

kanssa neuvottelua ja sovitun yhteisistä vaatimuksista. Nii-
den perusteella laadittu KKssa lähempi asiakirja, jonka 
pääkohdat: 

- 7 § poistetaan 
- laista yksivuotinen 
- voin ja margariinin hinta nykyisellään 
- hedelmät ja sokeri tullin alaiseksi 
- ns. "muistutukset" hallituksen esityksestä pois 
- eräiden tuontimaksujen alentaminen 
- helmikuussa kuluttajahinnat eivät saa kohota. 

on neuvotteluissa esittänyt, että he haluaisivat 
voin ja margariinin hintasuhteen olevan 68 fo (nyt 61,3 ja 

u n i i n i i m 

että vain sokeri saatettaisiin tullin alaiseksi. Myös eräisiin 
muihin esityksiin ovat suostuneet. 

Me olemme tänään jättäneet Virolaiselle saman paperin 
kuin SOS.dem.ryhmäkin. - Mikäli tulee vielä neuvotteluja, on 
sovittu, kansandemokraatit ja sosialidemokraatit neuvottelevat 
yhdessä hallituksen kanssa. 

H a a p a n e n : On syytä korostaa sekä Virolaiselle että 
sosialidemokraateille, että tarkoitamme täyttä totta voin ja 
margariinin hintakysymyksessä. 

T a i n i o : Sovittu, että tänään klo 15 neuvotellaan 
vielä sos.dem:ien kanssa lopullisista vaatimuksista. 

P ä ä t ö s : Neuvotteluja jatketaan ja 
neuvottelut hallituksen kanssa pyritään 
käymään yhdessä sosialidemokraattien kens-
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2. Hallituksen "nippuratkaisu" 
tulee keskusteltavaksi saatujen tietojen mukaan vasta en-



si viikolla. Hallitus tehnee asiasta luottamuskysymyksen. -
Keskusteluun tulee valmistautua ajoissa. 

P ä ä t ö s : Sihteeristö valmistelee asian 

3» Kansaneläkkeiden korottaminen 
Sosiaalivaliokunta on jo käsitellyt hallituksen esitystä 

kansaneläkkeiden korottamisesta 1.1.64 alkaen 5 (vaikka esi-
tystä ei ole vielä edes eduskunnalle jaettu.'). Siellä herännyt 
ajatus, että mietintöön saataisiin ponsi, että ko. poikkeuslaki 
ei saa vaikuttaa mitään eduskunnan toivomuksen (3 indeksipor-
taasta) käsittelyyn. 

H a a p a n e n : Pitäisi saada korotus 3 fo portaan perus-
teella, koska se olisi kokonaisuudessaan ottaen vanhuksille 
edullisempi. 

P ä ä t ö s : Sihteeristö pohtii asiaa mm. 
siltä kannalta, eikö asiasta pidä neuvo-
tella sosialidemokraattien kanssa. 

4. Ryhmäkokous tiistaina klo 14. 

Vakuudeksi: 
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Pöytäkirja SKDLn eduskuntaryhmän työvalio-
kunnan kokouksesta 16.12.1965. Puheenjohta-
jana Hertta Kuusinen, sihteerinä Kerttu Vir-
tanen. Läsnä Tiekso, Koivunen, R.Virtanen, 
Puhakka, Liedes, Tainio, Niiranen, Kilpi, 
Äsvik, Pulkkinen, Haapanen, Kiviaho, Rosnell, 
Kelovesi, Murto, Sinivalo, Stenberg. 

1. Päivä.lär.jestysasiat 
A) Hintatason turvaamisiain muutos. 

P ä ä t ö s : Tehdään ponsiehdotus. 
B) Muuttopäivän siirtäminen huoneenvuokralain nojalla. 

P ä ä t ö s : Saarinen puhuu. Kilpi toisessa 
käsittelyssä. Haapanen esittää suuressa va-
liokunnassa lausunnon. 

C) Ydinräjäytysten kieltämislaki 
P ä ä t ö s : Rapio puhuu. 

D) Moottoriajoneuvolaki 
P ä ä t ö s : Tainio ja Puhakka puhuvat. 

o , C 

2. Valiokunta-asiat 
T a i n i o selosti markkinoimisrahastosta käytyjä neu-

votteluja, ilmoitti sosialidemokraattien kanssa neuvotellun 
ja neuvoteltavan edelleen. Myös Virolaisen kanssa oli ollut 
neuvotteluja. - Margariinin hinta-asiassa on pidetty tiukkaa 
kantaa. - Mahdollisesti voidaan asia vielä siirtää huomiseen. 

P ä ä t ö s : Rasvanhinnasta pidetään edel-
leen kiinni. 

Vakuudeksi: 
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Pöytäkirja SKDLn eduskuntaryhmän työvalio-
kunnan kokouksesta 18.12.1963. Puheenjohta-
jana Hertta Kuusienen, sihteerinä Eino Tai-
nio. Läsnä Niiranen, Suonpää, Gröndahl, Lin-
na, Virtanen, Kinnunen, Sinisalo, Roine, 
V.I.Rytkönen, Manninen, Kelovesi, Laiho, 
Kiviaho, Pulkkinen, Rapio, Lindqvist. 

1. Päivä.iär.iestysasiat 
oli käsitelty jo ryhmäkokouksessa. 
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2. Valiokunta-asiat 
R o i n e selvitti metsäpalkkalain käsittelyä sosiaaliva-

liokunnassa. Hän mainitsi, että hallituksen esitystä oli muu-
tettu käsittämään myös vähimmäispalkka, joka vastaisi puunja-
lostusteollisuustyöntekijäin keskimääräistä ansiotasoa. Kiin 
asia oli jo toisessa käsittelyssä tullut lopullisesti päätet-
tyä, ei siitä katsottu voitavan pyytää käsittelyjärjestyslau-
suntoa perustuslakivaliokunnalta. 

L i e d e s selvitti markkinoimislain käsittelyä val-
tiovarainvaliokunnassa. Laki oli tullut hyväksytyksi Virolai-
sen esittämän sovitteluratkaisun mukaisesti. Kansandemokraa-
tit esittivät, että margariinin hinta liikevaihtoverosta huo-
limatta pidettäisiin entisellään. 

P ä ä t ö s : Valiokuntaryhmän menettely hy-
väksyttiin. 

3. K u u s i n e n esitti, että eduskuntatalon vahtimesta-
rit olivat kääntyneet hänen puoleensa palkankorotusasiassa. 

P ä ä t ö s : Puolletaan palkankorotusta. 

4. SKDLn avustus 
P ä ä t ö s : Avustusmäärärahan korotus siir-
rettiin sihteeristö^ käsittelyyn. 

Vakuudeksi: 


